
 

Formandens beretning for skoleåret 2019/2020 

Det forgangne skoleår har på alle måder været et anderledes år.  

Det bliver rigtig svært at komme udenom Corona, som gennem det sidste halve år har sat 

dagsordenen for, hvorledes der kunne bedrives skole. Corona har haft usandsynlig stor indflydelse 

på alt, hvad der har med skolen og skoledagen at gøre.  

I marts, da statsministeren lukkede ned for skolerne, stod alle; elever, forældre, lærer, 

skoleledelsen og skolebestyrelsen overfor markante ændringer i en hverdag, som vi alle så godt 

kendte til. Skolen stod overfor en stor og vanskelig opgave med at bedrive skole gennem 

fjernundervisning. Skolebestyrelsen havde under nedlukningen tæt kontakt med ledelsen, og 

ligeledes da skolen genåbnede efter påske for de mindste elever. Vi var løbende i dialog omkring 

kommunale udmeldinger, retningslinjer, fjernundervisningen af de større elever, trivsel, 

smittehåndtering etc. I den forbindelse er det værd at fremhæve, at der ingen henvendelser har 

været til skolebestyrelsen omkring utryghed fra hverken elever eller forældre i perioden fra marts 

2020 til august 2020. 

Corona har sat og sætter fortsat mange begrænsninger på hverdagen i skolen. Vores fælles fokus 

er dog fortsat på, hvordan undervisningen bliver så optimal som muligt samtidig med 

opmærksomheden på elevernes trivsel. Ydermere vil vi drøfte, hvad tiden med Corona har 

bidraget med af positive tiltag, andre fremgangsmåder og nye perspektiver på undervisning, som 

kan være væsentlige at bevare. 

Da skoleåret 2019/2020 startede, stod vi overfor implementeringen af den nye 

kommunikationsplatform AULA, som afløste ForældreIntra fra efterårsferien 2019. Der har i 

skolebestyrelsen været en del drøftelser omkring AULA; hvad systemet kan, og hvordan det skal 

bruges.  

Skolen er som bekendt udnævnt til UNESCO verdensmålsskole og har dermed forpligtet sig på at 

arbejde med verdensmålene. Der er udvalgt 3 verdensmål; Sundhed & Trivsel, Ansvarligt forbrug & 

produktion samt Kvalitetsdannelse. Der er iværksat tiltag på skolen, der understøtter arbejdet og 

læringen indenfor de 3 verdensmål. Der kan blandt andet nævnes Røgfri Skole, bevægelse i 

undervisningen, affaldssortering, indsatser omkring ordblindhed m.fl.  

Efteråret 2019 bar også præg af de massive økonomiske besparelser, der blev varslet på 

skoleområdet i Kolding Kommune. Dette har naturligvis også haft konsekvenser for Almind-Viuf 

Fællesskole, hvor fokus har været at udnytte ressourcerne så optimalt som muligt uden at gå på 

kompromis med elevernes trivsel og undervisningens kvalitet.  

Vi har i bestyrelsen også været begrænset af Corona-situationen og har siden marts 2020 kun 

været fysisk samlet 2 gange. Derfor ser vi nu frem til et år, hvor vi blandt andet tager fat på 

punkter som et gensidigt ønske om at udvikle et tættere samarbejde på bestyrelsesniveau med 

Vester Nebel skole, opfølgning på Fab Lab og arbejdet med bevægelse i timerne, indsatser 



omkring overgange, gennemgang af politikker og principper, gennemgang af prøver og diverse 

tests samt skole/hjem samarbejde for blot at nævne nogle af de prioriterede punkter. Et 

tilbagevende punkt er drøftelser omkring vores befærdede skolevej. De 2 lokale borgerforeninger i 

Almind og Viuf har rettet henvendelse til skolebestyrelsen omkring et samarbejde i forhold til 

skolevejen, og der er sendt forslag til Forvaltningen omkring forbedringer til at gøre skolevejen 

mere sikker for vores børn.   

I år har vi, i tråd med tiden, lavet en lille, kort video omkring arbejdet i skolebestyrelsen. Jeg håber, 

I vil tage jer tid til at se den. Vi ønsker, at gøre opmærksom på skolebestyrelsen og samtidig 

opfordre til, at I retter henvendelse til os med eventuelle punkter, der kan bidrage til konstruktiv 

debat omkring udviklingen af vores børns skole.  

 

Med Venlig hilsen 

Trine Strandmark, Formand for Skolebestyrelsen.  

 

 

 


